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Protokół Nr XVII/21 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 28 maja 2021 r. 

 

Na ogólną liczbę 13 radnych obecnych było 13 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu online udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Anna Chinalska – Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XVII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego komisji. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego komisji. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

9. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bobrowice: 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej; 

c) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2020 r. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działania Wójta Gminy 

Bobrowice. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021. 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Gminy.  

 

Ad 1. 

Otwarcia XVII sesji online o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego radny Marcin Jagodziński złożył 

wniosek o wycofanie z porządku pkt 9 – „Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Bobrowice” oraz pkt 10 – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy”, uzasadniając niepełnym składem rady. 

Sekretarz wyjaśniła, że system pozwala na głosowanie tajne i wszystko ze strony technicznej 

jest przygotowane.  

 

Radny Łukasz Dudzic i Radny Marcin Jagodziński poruszyli kwestie szyfrowania danych 

podczas głosowania tajnego oraz poddali pod wątpliwość zdalny tryb pracy komisji 

skrutacyjnej. 

Informatyk urzędu wyjaśnił, że z punktu widzenia obsługi głos nie jest widoczny, system 

zlicza tylko ilość głosowań, a nie jak kto głosował. 

 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że nie zagłosuje w tym głosowaniu. 

Sekretarz wyjaśniła, że ze swojej strony zrobiliśmy wszystko, żeby zapewnić radnym tajne 

głosowanie, natomiast o tym zdecyduje rada. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego, który 6 głosami „za”, 5 „przeciw”, 

2 „wstrzymującymi się” został odrzucony. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami, który został 

przyjęty 8 głosami „za”, 3 „przeciw”, 2 „wstrzymującymi się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XVI/21 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 18 marca 2021 r. 

Wyniki głosowania: 12 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  
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Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym.  

Podziękował również radnym, którzy złożyli rezygnacje z pełnienia funkcji radnego za 

dotychczasową współpracę. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie głos zabrała Anna Chinalska, która poruszyła tematy: 

 służba zdrowia - raport o ilości zachorowań i zgonów w szpitalach podległych 

Urzędowi Marszałkowskiemu, apele o szczepienie się, 

 wzmocnienie służby zdrowia - fundusz samorządowy na wsparcie szpitali 

powiatowych (przeznaczono 6 mln zł na 12 szpitali powiatowych), 

 w szpitalach powiatowych jest 30% więcej zgonów niż w szpitalach wojewódzkich, 

 gratulacje dla władz gminy Bobrowice za złożone wnioski, które otrzymały 

dofinansowanie z Lubuskiej Bazy Sportowej, 

 otrzymanie dotacji na zabytki przez kościół w Bobrowicach, 

 informacja nt. projektów dotyczacych pszczół, 

 życzenia z okazji Dnia Samorządowca. 

 

Ad 5. 

          Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego komisji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Sekretarz wyjaśniła, że w związku z rezygnacją odwołuje 

się radnego Marcina Murawę oraz radnego Krzysztofa Wiktorskiego z funkcji członka 

Komisji Budżetu i gospodarki komunalnej.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego komisji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Sekretarz wyjaśniła, że w związku z rezygnacją odwołuje 

się radnego Marcina Murawę z funkcji członka Komisji Turystyki, kultury i ochrony 

środowiska.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi się”.                            
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 9. 

Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bobrowice. 

Radny Łukasz Dudzic złożył wniosek o przeniesienie pkt 9 i 10 porządku w pkt 22 i 23. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego, który 6 głosami „za”, 7 „przeciw” 

został odrzucony. 

Radni: Łukasz Dudzic, Marcin Jagodziński, Jakub Leśko, Iwona Szajek, Lucjan Tracz opuścili 

posiedzenie. 

 

Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bobrowice. 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

− Radny Marek Piechowiak zgłosił kandydaturę Radnego Andrzeja Grudzińskiego. 

Zgłoszony radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej. 

Do Komisji Skrutacyjnej zaproponowano następujące osoby: 

1. Marek Piechowiak – Przewodniczący 

2. Kamil Koronka – zastępca 

3. Łukasz Kowalewski – członek 

Wszyscy członkowie wyrazili zgodę na pracę w komisji, również nie zgłoszono uwag do 

proponowanego składu komisji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie skład Komisji Skrutacyjnej, który 8 głosami „za” 

został zatwierdzony. 

 

c) przeprowadzenie głosowania (tajnego). 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przedstawił radnym zasady głosowania zdalnego 

poprzez kliknięcie „za”, „przeciw” lub „wstrzymuję się”.  

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z wynikami wyborów, 

według których 8 głosami „za” nowym Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Bobrowice 

został wybrany Radny Andrzej Grudziński.  

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 8 radnych.  

 

 

Radni: Łukasz Dudzic, Marcin Jagodziński, Jakub Leśko, Iwona Szajek, Lucjan Tracz wrócili 

na posiedzenie. 
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Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2020 r.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 12. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sekretarz wyjaśniła, że petycja była kierowana do wszystkich samorządów i dotyczy 

przeprowadzenia Referendum Ludowego. Stanowisko Komisji Skarg, wniosków i petycji jest 

negatywne i zostało zawarte w uzasadnieniu do uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 13. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sekretarz wyjaśniła, że petycja dotyczy poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu 

Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. Stanowisko Komisji Skarg, wniosków  

i petycji jest negatywne i zostało zawarte w uzasadnieniu do uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 14. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sekretarz wyjaśniła, że wnioskodawca petycji poddaje pod wątpliwość skład szczepionek 

przeciwko COVID-19. Stanowisko Komisji Skarg, wniosków i petycji jest negatywne  

i zostało zawarte w uzasadnieniu do uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działania Wójta Gminy 

Bobrowice.  

Wójt zgłosił uwagi co do sposobu rozpatrywania skarg przez Komisję Skarg, wniosków  

i petycji uznając, że dowiedział się o skardze z korespondencji wpływającej do urzędu. 

Zwrócił się z prośbą do komisji o informowanie osób wobec których toczy się postepowanie 

skargowe. 
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Radny Lucjan Tracz wyjaśnił, że każda skarga wpływa do urzędu, następnie jest dekretowana 

przez Przewodniczącego Rady i jest przechowywana wraz z dokumentacją w urzędzie. 

Odnośnie skargi na Wójta komisja bazowała na dokumentach dostępnych w Biuletynie 

Informacji Publicznej.  

Radny Marcin Jagodziński poinformował, że otrzymał już odpowiedź na swoją interpelację. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”,  

2 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 16. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 17. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.         

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 18. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic poruszył temat obiecanych przez Wójta wniosków uzasadniających 

przeniesienie w budżecie środków na ASUW, ponieważ poprzednie inwestycje nie przyniosły 

zamierzonych skutków. 

Wójt poinformował, że ma zapewnienie od wykonawcy, że jeżeli działania nie odniosą 

oczekiwanych skutków to wykonawca nie weźmie pieniędzy. 

 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że te działania to tylko zaleczanie, a nie rozwiązanie 

problemów. Następnie zapytał o koncepcję budowy nowej ASUW oraz przypomniał, że jako 

pierwszy złożył wniosek o wykonanie ekspertyz. 

 

Wójt wyjaśniał w jaki sposób chciałby rozwiązać problem z kanalizacją w gminie. 

 

Radny Marcin Jagodziński odniósł się do przesłanego radnym raportu i zapytał kto jest 

autorem dokumentu oraz kiedy zostanie wykonana ekspertyza. 
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Wójt poinformował, że raport został opracowany przez Standard System Sp. z o. o. oraz 

wyjaśnił, że są to wstępne wnioski wysnute po dokonanej wizji, a konkretny dokument 

powinien zostać wykonany do końca czerwca br. 

 

Radny Łukasz Dudzic poruszył temat konsultacji z mieszkańcami stałego chlorowania wody. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.         

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 19. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym nie otrzymał interpelacji. 

 

Ad 20. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał Wójta co powoduje ignorowanie przez niego pytań zawartych 

w jego interpelacjach. Dodał, że interpelacja to jedyne narzędzie komunikacji wójta  

z radnymi. 

 

Wójt wyjaśnił, że trudno jest mu się odnieść do pytania, ponieważ nie wie w stosunku do 

których interpelacji radny czuje się ignorowany. Wyjaśnił, że wiele spraw zgłaszanych przez 

radnego w interpelacjach nie należy do obowiązków gminy, która ma ograniczone 

możliwości.   

 

Radny Marcin Jagodziński odniósł się do odpowiedzi Wójta na złożoną przez niego  

interpelację w sprawie budowy żłobka (na jakim etapie jest dokumentacja, terminy dotyczące 

przetargu, pozwolenia wodno-prawnego, aneksu do umowy). 

 

Wójt wyjaśnił, że wszystkie szczegóły dotyczące zadanych pytań zostały zawarte  

w odpowiedzi na interpelację. Dodał, że bazuje na bieżących informacjach i nie chciałby 

składać deklaracji bez pokrycia. 

 

Radny Łukasz Dudzic poinformował jakie pytania zawarł w interpelacji w sprawie 

wysychania jezior na terenie gminy Bobrowice, m.in. jakie działania podjął Wójt na walkę ze 

suszą. Uznał, że nie odpowiadanie przez Wójta na interpelacje jest lekceważeniem radnych. 

Następnie zapytał o plany Wójta związane z ASUW w Bronkowie. 

 

Radny Lucjan Tracz przychylił się do zastrzeżeń radnych w sprawie nie udzielania przez 

Wójta odpowiedzi na interpelacje radnych, dodał  że również czuje się lekceważony ponieważ 

nie otrzymał odpowiedzi na swoją interpelacje z dnia 7.05. 2021 r. 

 

Ad 21. 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Jakub Leśko poruszył tematy: 

 docenienie wieloletnich pracowników, ponieważ rezygnują z pracy w urzędzie gminy, 

 uzbrojenie działek gminnych w Bobrowicach – czy inwestycja została zakończona, 

czy zakopana linia kablowa należy do gminy, 
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 zarośnięty trawą teren przy przystanku autobusowym w Dychowie, zarośnięte trybuny 

na stadionie w Bobrowicach, 

 dziury na drogach w Bobrowicach, 

 przerwy w oświetleniu miejscowości. 

 

Wójt wyjaśnił: 

 transformator został postawiony na wniosek osoby prywatnej i nie jest to inwestycja 

gminy, umiejscowienie transformatora jest określone przez miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, natomiast o linię kablową należy pytać właściciela 

gruntu, 

 w urzędzie wystąpiły duże zmiany kadrowe związane z odejściem pracowników na 

emeryturę, zarobki w urzędach nie są zbyt wysokie, stara się doceniać pracowników  

i nie będzie komentował decyzji pracownika w sprawie odejścia z pracy. 

 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła złożył wniosek o przestawienie tablicy 

informującej o sprzedaży działek gminnych, ponieważ jest nie widoczna. 

 

Radny Łukasz Sergiel zasugerował zatrudnienie dodatkowych pracowników do koszenia 

trawy. 

 

Radny Marcin Jagodziński poruszył temat przekazania wyposażenia świetlicy zakupionego ze 

środków funduszu sołeckiego na rzecz GOKiS. 

Wójt wyjaśnił, że w tym zakresie będzie porozumienie między dyrektorem GOKiS  

a sołtysem. 

 

Radny Łukasz Dudzic poruszył kwestie: 

 na co zostało przeznaczone 300.000 zł w ramach zadania uzbrojenia działek, 

 czy miejscowość Bobrowice nie będzie miała świetlicy wiejskiej, 

 31 rocznica wyborów samorządowych. 

 

Wójt wyjaśnił, że zmienia się tylko instytucja zarządzająca świetlicą wiejską, wcześniej była 

to biblioteka. 

 

Radny Jakub Leśko zgłosił problem zatkanego mostku na rzeczce do transformatora za 

kościołem oraz zatkanego przepustu na trzeciej tamie.   

 

Radny Andrzej Grudziński zgłosił problem głośnego alarmu na oczyszczalni w Dychowie. 

 

Ad 22. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 14:00.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                         Łukasz Kamerduła 

 2021-05-28 


